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فرهنگاقتصادجامعهسیاست
 محسنی اژه ای، سخنگوی قوه قضاییه 
در نشست خبری خود در پاسخ به 
مناظرات  در  اینکه  بر  مبنی  سؤالی 
انتخاباتی برخی از کاندیداها مسائلی 
را در مورد رئیس جمهور و تخلفات 
برادر او، حسین فریدون مطرح کردند، 
آیا پرونده ای در این خصوص بوده 

است، گفت: »در این خصوص چندین نوبت تحقیق شد و از افرادی 
که مرتبط با موضوع هستند، تحقیق به عمل آمد که برخی بازداشت 
و برخی بیرون هستند. برای او روز شنبه قرار صادرشده و چون 
این قرار وثیقه است و تأمین نشده، او به زندان معرفی شده است 
که اگر این قرار وثیقه را تأمین کند آزاد می شود. قرار صادره، قرار 
بازداشت موقت نیست. این پرونده در خصوص مسائل مالی است، 
اما معوقات بانکی نیست. آقای احمدی نژاد هم یک نامه سرگشاده 
به ملت نوشت که فرازهای مختلفی داشت که بخش عمده آنکه 
اظهارنظر شده خلاف واقع است. ایشان مثل همیشه از یک فرد 
متهم مطالبی شنیده و به استناد آن ها قضاوت می کند. بخشی از 

این ها قابل تعقیب قضایی است.«
 علی لاریجانی، رئیس مجلس شورای اسلامی بابیان اینکه زمان 
مؤلفه مهمی در نشان دادن میزان توسعه و رشد در کشورها است، 
گفت: »بر اساس آمارها ما در 20 کشور منطقه ازلحاظ سرمایه گذاری 
در رتبه 15 و در بین 13۸ کشور دنیا در رتبه ۸۷ هستیم، پس این 
نشان می دهد که ما ازلحاظ زمان برای سرمایه گذاری دچار مشکل 
هستیم که همین طولانی شدن امور دیوانی مانع سرمایه گذاری است. 
همچنین بر اساس آمارها ازلحاظ شفافیت در سیاست گذاری در بین 
20 کشور منطقه دارای رتبه 1۸ و در بین 13۸ کشور جهان صد و 
سی و ششمین هستیم که این نشان دهنده پنهان کاری در امور است. 
ازلحاظ نرخ بیکاری در بین 20 کشور منطقه در رتبه نهم و در بین 
135 کشور جهان در رتبه 90 هستیم. رشد واقعی ناخالص ملی در 
بین 2۴ کشور منطقه در رتبه دهم و در بین 191 کشور جهان در 
رتبه ۸۴ هستیم. ازلحاظ جذب استعدادها در بین 20 کشور منطقه 
در رتبه 19 و در بین 13۸ کشور جهان در رتبه 126 قرار داریم.«

»منتظر  پارلمانی رئیس جمهور گفت:  امیری، معاون   حسینعلی 
هستیم در صحن علنی مجلس لایحه تفکیک سه وزارتخانه تعیین 
تکلیف شود. دولت لایحه خودش را به مجلس  شورای اسلامی داده 
است و از آن دفاع خواهد کرد. کمیسیون اجتماعی که اصلی ترین 
کمیسیون است، به همراه کمیسیون برنامه وبودجه موافقت خود را 
اعلام کرده اند اما برخی هم مخالف این طرح هستند. تلاش داریم 
مجلس نسبت به این لایحه نظر نهایی خودش را اعلام کند تا سرانجام 

دولت دوازدهم با ساختاری جدید شکل بگیرد.«

 مرتضی الویری، رئیس سنی شورای پنجم اعلام کرد: »در جلسه 
روز چهارشنبه هفت نفر از کاندیداهای شهرداری که بالاترین رأی 
را در میان اعضای شورای شهر کسب کرده اند به عنوان کاندیداهای 
نهایی شهردار معرفی خواهند شد. تعداد کاندیداها قطعی نیست؛ 
هر آن ممکن است؛ کم و زیاد شود. بااین حال به هر تعداد هم 
که باشند هفت نفر از آن ها به عنوان کاندیدای نهایی همین هفته 

انتخاب خواهند شد.«
بندپی، رئیس  انوشیروان محسنی   
سازمان بهزیستی گفت: »در حال حاضر 
رشد طلاق در کشور مهارشده و شیب 
سال  در  به طوری که  ندارد.  را  قبلی 
۸5 در برابر هر 9 ازدواج یک طلاق 
داشتیم، اما در سال 9۴ در مقابل هر ۴.3 
ازدواج یک طلاق صورت می گرفت 

که هم اکنون در مقابل هر ۴.1 ازدواج یک طلاق در کشور صورت 
می گیرد. به این ترتیب روند آن در کشور رو به کاهش است. آمارها 
نشان می دهد که ۷۷ درصد کودکان کار پسر و 23 درصد آن ها دختر 
هستند. 19 درصد کودکان کار کشور ایرانی، 65 درصد افغانستانی 

و 16 درصد پاکستانی هستند.«
به  امر  »موضوع  مترو شهرری گفت:   روحانی مصدوم حادثه 
معروف و نهی از منکر و یا درگیری احتمالی بنده با فرد ضارب 
ندارد.  منتشر شد، صحت  نهادها  و  مقامات  برخی  از سوی  که 
ضارب را اصلا ندیدم و به صورت ناگهانی و از پشت با جسمی 

تیز ضربه ای به گردنم وارد کرد.«
 پرویز افشار، معاون کاهش تقاضا و توسعه مشارکت های مردمی 
ستاد مبارزه با مواد مخدر گفت: »نتیجه تحقیقات نشان داد که تعداد 
کودکان مبتلا به اعتیاد در ایران اندک است اما وجود همین تعداد 
کم از سوی ستاد مبارزه با مواد مخدر، بسیار و مخاطره آمیز تلقی 
می شود و برای درمان آن ها مراکز ویژه ای راه اندازی شده است. 
در حال حاضر در ۷ استان کشور، مراکز درمانی سوءمصرف مواد 
مخدر ویژه کودکان و افراد زیر 1۸ سال راه اندازی شده است و 

مشغول به فعالیت و ارائه خدمات به مددجویان هستند.«
 نمایندگان مجلس شورای اسلامی با 1۸2 رأی موافق، به کلیات 
طرح یک فوریتی الحاق یک ماده به قانون مبارزه با مواد مخدر در 
رابطه با تخفیف مجازات اعدام محکومین مواد مخدر رأی دادند. 
مجلس کلیات طرح کاهش مجازات اعدام محکومان به مواد مخدر 
را به تصویب رساند. به موجب این طرح چنانچه مرتکب موفق به 
ساخت، تولید، توزیع، فروش یا واردکردن مواد مخدر و روان گردان 
موضوع ماده ۴ قانون مبارزه با مواد مخدر مشروط به اینکه بیش از 

یک صد کیلوگرم باشد مجازات مرتکب اعدام می شوند.

سال  بهار  به  نسبت  امسال  بهار  در  عیار   1۸ طلای  گرم  هر   
بازار داخلی  افزایش قیمت حدود 1۷ هزارتومانی در  با  گذشته 

همراه شده است.
 فرزانه شرفبافی، سرپرست جدید هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران 
گفت: »به زودی سند راهبردی ایران ایر تدوین می شود. برنامه های 
انسانی،  نیروهای  توسعه  شامل  که  گرفته شده  نظر  در  نه گانه ای 
گسترش سرمایه های ایران ایر، بازسازی و اصلاح ساختاری، نگاه 
همه جانبه به نظام حقوق و دستمزد و اشتراک سازی با شرکت های 

بین المللی بخشی از آن خواهد بود.«
 به گفته کارشناسان عمر خودروهای تک ستاره شامل سایپا 131، 
سایپا 111، سایپا 132، تیبا، تیبا هاچ بک، ساینا، ام وی ام 110 اس، 
سمند، پژو پارس، پژو ۴05، لیفان ایکس 60 و ام وی ام 550 سر 

آمده و تولید آن ها باید متوقف شود.
 بانک مرکزی اخیرا گزارش درآمدها و مخارج دولت در بودجه 
سال 1395 را منتشر کرد که طبق آن کل درآمد مالیاتی دولت در سال 
گذشته برابر با 100 هزار میلیارد تومان بوده است که از این میزان 
2600 میلیارد تومان آن درآمد مالیات واردات خودرو بوده است. 
درآمد 2600 میلیارد تومانی دولت از محل مالیات واردات خودرو 
در سال گذشته در حالی است که هدف گذاری صورت گرفته در 
برنامه بودجه سال 1395 تحقق 3۴00 میلیارد تومان از محل واردات 
خودرو بوده که البته محقق نشده است. البته درآمد دولت از محل 
مالیات واردات خودرو افزایش قابل توجهی در سال گذشته داشته 
به گونه ای که از 1600 میلیارد تومان در سال 139۴ به 2600 میلیارد 

تومان رسیده است که رشد حدودا 63 درصدی نشان می دهد.
 متوسط تولید نفت خام ایران در سال 1395 نسبت به پنج ماهه 

نخست سال 1392 بیش از ۴0 درصد افزایش یافته است.
 بررسی نتایج یک تحقیق کارشناسی 
از این حکایت دارد که از جمعیتی 
که طی سه سال اخیر وارد بازار کار 
شده اند حدود ۴0 درصد زن هستند. 
مشارکت زنان در بازار کار در سه سال 
اخیر افزایش یافته است. حضور زنان 
در  فعال  بین المللی  شرکت های  در 

کشور 29 درصد و در شرکت های خصوصی 32 درصد و همچنین 
در شرکت های دولتی 20 درصد گزارش شده است. از سوی دیگر 
حضور زنان در سطوح غیر مدیریتی 39 درصد، در سطح مدیران 
میانی 25 درصد و در سطح مدیریتی عالی 19 درصد بازار کار 
بوده است. حضور زنان در حیطه منشی گری و امور دفتری 60 
درصد، در ترجمه و ترجمه هم زمان 5۴ درصد و طراحی و هنری 

50 درصد است.

 سیدرضا صالحی امیری، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: »یکی 
از نکاتی که به نظر من بسیار مهم است، بحث سازگاری اجتماعی است. 
شما خشونت را می بیند که از نقاط مختلف ایران گزارش می شود. افول 
اخلاق و فریاد مظلومیت آتنا تا ستایش پیام های تلخی در جامعه اسلامی 
است. من معتقدم سینما و تئاتر، شعر، ادبیات و کتاب ما باید در این 
عرصه ها وارد شوند و در جهت کاهش آسیب های اجتماعی کمک کنند. 
در وزارت خانه ستادی را برای این کار تعریف کرده ام. بنده به عنوان عضو 
شورای عالی اجتماعی کشور مسئولیت دارم که از منظر فرهنگی در جهت 
آسیب شناسی فعالیت کنیم. خوشبختانه این ستاد فعال شده است و اقدامات 
جدی انجام داده و ما با مدیران گفتگو داشتیم برای پیدا کردن راه حل ها.«

 زمان برگزاری ششمین جشنواره بین المللی فیلم سبز به منظور برگزاری 
هرچه بهتر این رویداد فرهنگی تغییر 
کرد. این رویداد سینمایی که قرار بود 
تصمیم  با  شود  برگزار  امسال  تیر  در 
برگزارکنندگان 1۸ تا 2۴ شهریور برگزار 
خواهد شد. با توجه به مشارکت حداکثری 
استان های جنوبی کشور و افزایش دمای 
هوا در ماه های تیر و مرداد درنهایت مقرر 

شد ششمین دوره جشنواره بین المللی فیلم سبز ایران به منظور برگزاری 
هرچه بهتر و حضور حداکثری علاقه مندان به حفظ محیط زیست در 
استان ها برای حضور در این رویداد و تماشای آثار رسیده به ششمین 
جشنواره بین المللی فیلم سبز، شهریورماه امسال برگزار شود. پیش ازاین 
31 تیرماه تا 6 مرداد برای برگزاری این جشنواره انتخاب شده بود. این 
جشنواره به منظور ارتقای فرهنگ و آگاهی رسانی حفظ محیط زیست در 

تهران و هم زمان در سراسر کشور برگزار می شود.
 فرشته احمدی، نویسنده و داور جایزه ادبی بهرام صادقی گفت: 
»متأسفانه    همان فضای رخوت و رکود در جامعه ادبی ما وجود دارد که 
باعث شده آدم های این حوزه دست روی دست بگذارند و تنها نسبت 
به یکدیگر موضع گیری کنند و خیلی خیلی بدبینانه درباره مسائل نظر 
بدهند. مدام درباره دست های پشت پرده حرف بزنند و توطئه و... 
به عنوان مثال در مورد انجمن صنفی داستان نویسان و تشکیل آن و ادامه 
ماجرا ها بااینکه توافق شده سخنگوی انجمن پاسخگوی همه سؤال ها 
باشند و انجمن و نمایندگانش تلاش می کنند خیلی واضح و روشن موارد 
مبهم را توضیح بدهند اما انگار ایده دست های پشت پرده برای عده ای 
جذاب تر است. من از ابتدا در جریان بحث هایی که منجر به جدی شدن 
ایده صنف شد بودم و اتفاقا از    همان قدم های اول این موضع گیری ها 
پیش بینی شده بود. بانیان انجمن تلاش کردند بهترین کار ممکن را انجام 
دهند. جلسات بسیاری با نهادهای مختلف داشتند و البته همه این ها را 
در گزارش مفصلی منتشر کرده اند و اهدافشان هم بسیار روشن است؛ 

پیگیری مطالبات صنفی نویسندگان.«


